
P R Í H O V O R  
S T A R O S T U

Je prvý mesiac v novom roku, a preto mi 

dovoľte popriať Vám do nasledujúcich 

mesiacov roku 2024 predovšetkým veľa 

zdravia. Pokiaľ máme túto vzácnu „vec“, tak 

asi mi dáte za pravdu, že máme všetko, lebo 

je to predpoklad možnosti plniť si svoje 

priania a túžby.

Začali sme odkrajovať z nového roku, 

a zároveň sa ohliadame aj za tým predošlým. 

Sú veci, ktoré sa nám nepodarilo zatiaľ 

naplniť podľa našich predstáv, no využijem 

túto príležitosť na chvíľkové zastavenie sa a 

spomenutie aktivít, ktoré sa v minulom roku 

podarili a boli v obci realizované.



V oblasti odpadov sme sa posunuli o krok vpred

o Hneď po nástupe nového vedenia obce (starosta + obecné zastupiteľstvo) bola zavedená 

evidencia a označenie nádob na komunálny odpad (KO). Každoročne obecný rozpočet doplácal 

na (KO) vo výške 8 – 12 tisíc €. Týmto počinom sme docielili to, že sme eliminovali „čiernych“ 

užívateľov služby likvidácie KO, a čo je dôležité – ušetrili vyššie spomenuté finančné prostriedky.

o Po dohode a súčinnosti so zberným dvorom v Rajci bol zavedený opätovný systém zberu 

aj ostatných odpadov ako papier a kov s plastami. Veľkokapacitné nádoby boli znovu 

roztriedené a označené novými nálepkami.

o Začiatkom roku 2023 bol zavedený zber použitých jedlých olejov a tukov z domácností do 
nádob rozmiestnených na miestach určených pre triedený KO.

o Všetky vyššie uvedené kroky viedli k tomu, že sme dosiahli vyššiu mieru triedenia KO, a tým aj 

hodnotiaceho kritéria v rámci hodnotenia našej obce. Z tohto dôvodu nám ako obci bola pridelená 

účelová dotácia, za ktorú sme mohli zabezpečiť vybavenie všetkých autobusových 

zastávok novými odpadkovými košmi.



V oblasti údržby a rozširovania systémov 
určite stoja za zmienku niektoré aktivity

o Na jar sme začali práce na rekonštrukcii oplotenia na miestnom cintoríne v podobe nového náteru 

stĺpikov a výmeny starej drevenej výplne za novú a jej náteru. Táto rekonštrukcia bola spojená s 

úpravou okolia. Zároveň bola vybudovaná nová vstupná bránička v hornej časti cintorína.

o V rámci nefunkčnosti kamerového systému v obci sme pristúpili k zaobstaraniu nového kamerového 

zabezpečenia na niektorých objektoch obce (OcÚ Lietava; areál ZŠ; Majer, detské ihrisko 

a kontajnerové státie; MŠ l: Závadka). Do budúcnosti plánujeme, aby sa sieť kamerového systému 

rozšírila.

o Z dôvodu zvýšenia informovanosti obyvateľov obce sme pristúpili k rozšíreniu systému obecného 

rozhlasu. Pomocou nadstavby systému sme docielili to, že aj miestna časť obce L. Závadka je 

zapojená v rámci centrálneho vyhlasovania. Zároveň sme dosiahli, že obyvatelia sú informovaní o dianí 

v obci nielen v doobedňajších hodinách, alebo len počas úradných hodín, ale systém nám umožňuje 

danú reláciu vysielať bez nutnosti prítomnosti pracovníka OcÚ aj v poobedňajších hodinách, alebo 

počas víkendov.

o Cez prázdniny prebehla pod záštitou vedenia MŠ rekonštrukcia starej PVC podlahy za novú plávajúcu 

podlahu.

o V rámci údržby a obnovy detských areálov boli vybudované nové pieskoviská v MŠ Lietava 

a L.Závadka. Zároveň prebehla pracovníkmi údržby OcÚ rekonštrukcia detských ihrísk.



V oblasti údržby a rozširovania systémov určite stoja 
za zmienku niektoré aktivity

o Zapojili sme sa do výzvy o pridelenie „cyklo-servisného stojana“, ktorý bol inštalovaný pri 

detskom ihrisku v Majeri-Pri moste. Zároveň prebehla výmena dreveného stola a sedenia pri tomto 

ihrisku.

o V rámci skvalitnenia zabezpečenia „Lietavských slávností“ sme za výraznej pomoci p. Romana 

Gašpierika vybudovali nové odberné miesta elektrickej energie, a tým zabezpečili sebestačnosť 

v potrebe elektriny pre toto podujatie (a prípadne iné), bez nutnosti napájania sa z okolitých domov.

o Zub času a iné okolnosti sa podpísali aj na havarijnom stave terasy OcÚ v podobe zatekania do 

úradu. Z tohto dôvodu bolo pristúpené k rekonštrukcii terasy v podobe odstránenia starej dlažby 

a popri tom nefunkčných satelitných prijímačov. Prebehla betonáž terasy, jej kompletné zateplenie 

a pokládka novej dlažby s rekonštrukciou zábradlia. Tieto práce boli realizované pracovníkmi 

údržby OcÚ, čím sme znížili náklady na rekonštrukciu, ktorá v prvoplánovom zámere mala byť 

vykonaná externým dodávateľom. Z tohto miesta preto chcem poďakovať aj týmto mojim kolegom 

z OcÚ.



Projekty a administratíva

o Z dôvodu naliehavosti riešenia potrieb ZŠ sa obecné zastupiteľstvo uznieslo na požiadavke 

prípravy projektovej dokumentácie. Z tohto dôvodu bola vypracovaná štúdia realizovateľnosti 

zámeru nadstavby školy s vybudovaním novej školskej jedálne s kuchyňou a výstavby novej 

telocvične. Následne bola vo verejnom obstarávaní vysúťažená spoločnosť pre vypracovanie 

projektovej dokumentácie pre tento zámer, pričom v súčasnosti prebieha jej dokončovanie.

o Z administratívnej oblasti by som spomenul práce na odkúpení pozemkov pod budovou bývalej MŠ 

v L. Závadke od „Slovenského pozemkového fondu“. Taktiež by som chcel poďakovať pánovi 

Jozefovi Pitekovi, ktorý súhlasil s odpredajom pozemku pri ZŠ, a tým umožnil do budúcnosti ďalšiu 

prípravu na vybudovanie chodníka k ZŠ.



Kultúra

Počas celého uplynulého roka sme sa v tejto oblasti opierali o činnosť našej super „kultúrnej komisie 

pri obecnom zastupiteľstve“ a určite veľká vďaka patrí všetkým, ktorí sa na činnosti a príprave 

kultúrnych podujatí podieľali. Nemôžeme nespomenúť „divadelné predstavenie k MDŽ“ , organizáciu 

podujatí ku „Dňu matiek“ a „Dňu detí“; celoobecné podujatia ako „Jánske ohne“ a najvýznamnejšie 

obecné podujatie „Lietavské slávnosti“. Záver roka patril našim starším spoluobčanom a v decembri 

„Mikulášovi a vianočným trhom“. Nevymenoval som všetky kultúrne podujatia, no na organizácii 

všetkých týchto sa podieľa množstvo ľudí, ktorým patrí naša veľká vďaka. Zároveň verím, že je to 

príležitosť na oslovenie aj Vás – ostatných aktívnych spoluobčanov, ktorí sú ochotní sa zapojiť do 

kultúrneho diania v našej obci.



N A Z Á V E R  M I  D O V O Ľ T E  

P O Ď A K O VA Ť  S A A P O P R I A Ť  

N Á M  V E Ľ A S Í L  A N A D Š E N I A D O  

N O V Ý C H  A E Š T E  

Z A U J Í M AV E J Š Í C H  A K T I V Í T  

V N A Š E J  O B C I .

I V A N  O B O Ň A

S T A R O S T A  O B C E  L I E T A V A
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